


co se stalo co bude
Máme společný osmičkový betlém!

Proběhl přístavní sněm

Upoutávka na roverský věk

26. 9. – oddílová schůzka

7. 11. – oddílová schůzka

14. 11. – oddílová schůzka

21. 11. – oddílová schůzka

28. 11. – družinová schůzka

9.–10. 12. – adventní výprava do Brna 

16.–19. 11. – slibová výprava do Šumperka

Všechny oddíly věnovaly jednu říjnovou schůzku tvoření z přírodnin. Někteří 
vyráběli postavičky z žaludů, další zvířátka z kaštanů, nejstarší tvořili jeskyni 
a domečky. To vše se pak dalo dohromady a vznikl oddílový betlém!

Ten se v tuto chvíli se nachází v Praze v Betlémské kapli na vánoční výsta-
vě. Pokud byste ho chtěli spatřit v plné kráse a nasát vánoční atmosféru, bude 
vystaven spolu s dalšími betlémy v podzemí kaple od 25. 11. do 3.1.

V neděli 5. 11. proběhl historicky první přístavní sněm vlastně staronového 
Přístavu Mladá Boleslav, kam jsme nově přešli jako celá Osmička z našeho do-
savadního střediska Povodeň Benátky nad Jizerou. Na řádném sněmu se volilo 
vedení přístavu a další posty, jako například delegáti na vyšší sněmy. 

Vedoucí Přístavu Mladá Boleslav se stala opět Lucka z vodní pětky, zástupce 
vedoucího ji dělá Budul. Z Osmičky byl dále zvolen Treska do revizní komise, 
Jana, Fretka a Dnača jako volení členové přístavní rady a opět Treska s Bu-
dulem jako delegáti na sněmy okresní, respektive krajské. Na valný sněm Juná-
ka se delegáti z našeho střediska nevolili. 

Možná jste zaznamenali, že máme kromě vyloženě dětských oddílů, totiž 
Piškotů, Benjamínů, Bobřího oddílu a samozřejmě nás, Kosodřeviny, i roverský 
kmen Salamandr. Tento prošel v září jednou změnou, totiž přibrali jsme do 
svých řad i rangers z Trojky, čímž se náš kmen stal celopřístavním. No a v tomto 
novém složení jsme se vydali i na první výpravu, na noční přechod JIzerských 
hor. Pár fotek najdete na ve výběru na instagramu. Není bez zajímavosti, že 
výprava měla rovnou mezinárodní obsazení, vzali jsme s sebou Budulovu spo-
lužačku z Erasmu – Auður, skautku z Islandu. 

Tak se těšte na to, co také budete moct zažít, až budete větší :)).

Sraz ve čtvrtek v 17.00 na hlavním vlakovém nádraží, návrat v neděli v 18.33 
tamtéž. S sebou do krosny zabalit spacák, karimatku, povinnou výbavu, pevné 
boty a oblečení do hor (půjdeme na hřebeny Jeseníku), lahev na vodu alespoň 1 
litr, pláštěnku, skautský kroj řádně upravený a složený.

Jídlo máme až na čtvrteční večeři společné, drobné sladkosti či sušenky 
a svačiny do hor taktéž vlastní. 

Vybíráme 1 200 Kč.
Případné změny budou včas nahrány na web, v příštím týdnu ho sledujte

A takkhle ten betlém vypadá v celkuFotky z výpravy do Krkonoš



co bylo

31. 10. – družinové schůzky

Vydry

Axelotli

Sloni

10. 10. – oddílová schůzka

3. 10. – družinové schůzky

17. 10. – oddílová schůzka

24. 10. – oddílová schůzka
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Naše družinová schůzka vypadala takhle - nejdříve jsme šli do haly, a tam 
jsme si zahráli ambulanční hru. Potom jsme začali trénovat 6 základních uzlů, 
pak jsme trénovali šifry. Měli jsme napsat 5 slov v různých šifrách. A Bára se nás 
zeptala, jaká nám jde nejhůře. My jsme museli v té šifře vyluštit, co po nás chce. 
Chtěla, abychom šli na lávku a tam uvázali nějaký uzel. Ale na lávce někdo byl, 
a tak jsme ho uvázali pod schody a potom jsme je třikrát vyběhli. No, a pak byl 
konec programu a my se rozdělili na dvě skupiny na vyzvědače a něco si ještě 
plánovali. 

Emilka

Sešli jsme se a šli ven. Venku jsme dělali morseovku. Když jsme ji dodělali, 
šli jsme dovnitř, pak jsme si sedli do kroužku a povídali jsme si o tom, na co je 
užitečné umět vázat uzle a na co se používají. Rovnou jsme je začali vázat. Když 
jsem viděla, že to Jackovi moc nejde, vzala jsem si ho stranou a vázala jsem to 
s ním. Ostatní dělali závody ve vázání uzlů. Potom jsme si sedli jako skupiny na 
vyzvědače a dělali jsme vyzvědače. A pak byl konec. :)

Brepta

Téma schůzky byla první pomoc. Začali jsme tím, že jsme si sedli do kroužku 
a povídali si, co bychom měli dělat, když se někdo zraní. Pak jsme si to po druži-
nách ukázali na různých situacích, které jsme měli popsané na papírku. Když 
jsme si to všichni vyzkoušeli, tak jsme šli na hřiště hrát fotbal, ale s různými 
úkoly - chytnout se ve dvojici a různé takové úkoly. Když jsme dohráli, šli jsme 
zpátky do loděnice, kde jsme se rozloučili.

Berry

Dnešní schůzka je schůzkou družinovou. Kormidelníci mají za úkol seznámit 
svoji družinu se základním obsahem lékárničky. Každý pojímá tuto aktivitu jiným 
způsobem, ovšem jedna věc je u všech stejná - členové jsou vysláni ven. Po 
vysvětlení, k čemu se jaká věc používá, se družiny přesouvají ke tvoření svých 
družinových nástěnek, pokřiků a další symboliky. Zbývá ještě trochu času na 
hru venku, po které už se všichni scházíme v klubovně, jíme medovníky, které 
jsme vyhráli na Třech jezech a rozdáváme novou Kleč. Po po křiku se naše ces-
ty rozcházejí. 

Pampeliška

Ve středu jsme se všichni sešli v klubovně (jako skoro pokaždé, když máme 
schůzku). Ještě jsme počkali na pár opozdilců a mohli jsme začít. Všichni jsme 
si měli přinést přírodniny na betlém, který teď vyrábí celá osmička na výstavu. 
Každý oddílek vyrobí nějakou část, potom se to spojí a vznikne z toho betlém. 
A my máme vyrábět různé nekonkrétní lidi, kytky, malé budovy atd. Takže jsme 
se do toho pustili. Byla to vážně zábava a myslím, že si to všichni užili. Potom, 
když jsme všichni dokončili svoje výtvůrky, začali jsme je skládat do krabice 
(aby se neponíčili). Když byl poslední výtvůrek položený na dno krabice, mohl 
se začít uklízet ten svinčík, který jsme tam natropili. Uklidili jsme to. No, a už 
zbývalo jen jedno. Rozdělit se do dvou týmů na Vyzvědače. Vedou je Bára 
a Kláďa. Holky si střihli a vyhrála Kláďa, která si vybírala první. Když si dovybí-
rali lidi, vybírali si území, na kterém budou mít základnu. Tentokrát si vybírala 
Bára a dostala Nové město a Kláďa dostala to druhé Staré město. Když skončilo 
šechno to vybírání, mohlo se jít domu.

Kláďa

Poté, co jsme hodili Budula do vody, protože slavil narozeniny, jsme dostali 
mapu, na které byla označená místa, kam máme jít. Na místech jsme našli otáz-
ky ohledně toho, co nám dali vedoucí. Ti nám dali otázky týkající se založení 
státu Československo. Například k vysvětlení, co znamená bory nebo sady. Na 
konci jsme hráli jednu velmi zábavnou hru. 

Fred
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21.–22. 10. – oddílová výprava do Krkonoš



bead
Nová pravidelná rubrika v Kleči! Satiricky pojatý bulvár z pera dětského, 

totiž je psaný Berry a Jáďou. Užívejte a drbejte!

Výprava do Krkonoš

Sešli jsme se v sobotu v 7:15.
Když jsme dojeli, vyrazili jsme na krásnou cestu v Krkonoších.
Až na to, že u Sněžných jam byla zima a foukalo, ale zato jsme večer viděli krás-
nou mléčnou dráhu na obloze. Na výpravě jsme se dozvěděli něco o Harracho-
vě, o hraběti Harrachovi a o Krkonošském národním parku.

Zkuste si tipnout kdo bude 

vodník na zamykání Jizery?

O ne, Šnelly, copak děláš 
v borůvčí???


